
A FEKOSZ ELNÖKÉNEK BESZÁMOLÓJA A MEGVÁLASZTÁSA ÓTA
ELTELT IDŐSZAKBAN VÉGZETT MUNKÁRÓL

Beszámolómat,  az  elődeimhez  hasonlóan,  a  szervezetünket  érintő  nagyobb  témacsoportok 
köré építettem fel. E struktúrákba kívánom elhelyezni a főbb eseményeket, rendezvényeket.

A szervezet
Az  előző,  Leskó  Róbert  által  vezetett  elnökség  sikeresen  továbbvitte  és  rendbe  hozta  a 
FEKOSZ azon gazdálkodását,  amelyet  még a 2005-ös megválasztásunk óta folytattunk.  A 
2008. május 8-i Küldöttgyűlés – Leskó Róbert munkahelyének megváltozása miatt – engem 
választott meg egy évre a FEKOSZ elnökének.

A korábbi elnökökhöz képest viszonylag ideális helyzetben lettem a szervezet vezetője, mivel 
a  korábbi  elnökség  szinte  teljes  egészében  megmaradt,  így  ez  a  munkámat  igencsak 
megkönnyítette. Egy jól összeszokott csapattal mindig nagyon jó és érdemes együtt dolgozni. 
Még elnökségi tagként megszavazott és eltervezett szakmai, sport- és szabadidős programok 
adottak voltak, így azokat csak kiegészíteni és kicsit alakítani kellett.

Megválasztásomkor  jeleztem, hogy csak úgy tudom elvállalni  e tisztséget,  ha a vezetőség 
(Elnökség,  Ellenőrző  Bizottság)  soraiból,  majd  kinevezünk  egy  „elnökhelyettest”,  aki 
elfoglaltságom esetén helyt tud állni és képviselni tudja a szervezetet különféle fórumokon. E 
posztra  az  Elnökség,  Haraszti  László  személyét  javasolta  és  szavazta  meg.  Elsődleges 
feladatommá azt helyeztem, hogy a FEKOSZ tagkollégiumainak számát valahogyan növelni 
tudjuk, illetve a szervezet szakmaiságát továbbra is fenntartsuk. A taglétszám a 2009-es évre 9 
kollégiummal (45-ről 54-re) növekedett, ami magában nem egy nagy szám, de nekünk sokat 
jelent,  hiszen  jelzi,  hogy  a  munkánk,  amit  végzünk,  megfelelő  a  kollégák  számára.  A 
szervezet felépítésében nem történt változás.

A 2008-as évben kényszerűségből  sajnos több alkalommal  változott  az iroda székhelye  és 
telephelye.  A  Professzorok  Házából  a  tulajdonos  váltása  miatt  kellett  elköltöznünk,  ezt 
követően a BCE Tarkaréti Kollégiumában sikerült telephelyet találnunk, de székhelyként nem 
volt  lehetőség  a  bejelentésre,  ez  viszont  feltétele  volt  az  OKM  támogatásának.  Így  a 
székhelyünk és egyben a telephelyünk is egy irodaházba, a III. kerületbe költözött, a Laktanya 
út 4. alá. Az euró árfolyamának növekedése következményeként ez a helyszín sajnos igen 
megdrágult, így kénytelenek voltunk új hely után nézni. 2009 áprilisában ismét költöznünk 
kellett. Jelenleg a XI. kerületben a Bartók Béla út 105-113. alatt található a telephelyünk, s 
remélhetőleg hamarosan a székhelyünk is.

A  FEKOSZ  ügyviteli  és  adminisztrációs  feladatait,  illetve  a  honlapot  továbbra  is  az 
irodavezető (Milanovits Richárd) kezeli, ami kényelmesebb és gyorsabb munkavégzést tesz 
lehetővé és kellő információ-ellátottságot eredményez.

A szakmai munka
Az elnökség még korábban azt javasolta, hogy a rendezvényeket próbáljuk meg minél több 
helyszínre  eljuttatni,  ezzel  is  lehetőséget  adva  az  intézményeknek  a  szervezettel  való 
komolyabb  együttműködésre,  illetve  a  hallgatók  számára  betekintést  adni  a  FEKOSZ 



működésébe.  Budapesten,  Miskolcon,  Győrben,  Noszvajon,  Veszprémben  és  Várgesztesen 
egyaránt  jó  hangulatú,  sikeres  találkozókat  tartottunk,  ami  minden  esetben  a  rendező 
kollégiumoknak az érdeme is volt egyben. Remélem, hogy mindenkiben hasonló jó érzések 
maradtak  a  KVK-k,  a  vezetőképzők,  a  sportrendezvények  és  az  őszi  találkozó  kapcsán. 
Véleményem szerint e rendezvények pozitívan minősítik a FEKOSZ-t, hiszen a szakmaiság 
művelése,  illetve  kapcsolatok  ápolása  alapja  lehet  a  további  működésnek.  Az Oktatási  és 
Kulturális Minisztérium szakmai és anyagi támogatása lehetővé tette, hogy rendezvényeinket 
sikeresen zárjuk.

Balogh József kollégám vezetésével színvonalas háttérmunka folyt, főként a felsőoktatásra és 
pályázatokra vonatkozó jogszabályok értelmezése és alkalmazása terén, de mellette minden 
elnökségi tag kivette részét a szakmai programok szervezésében.

Elnöki  tagságom  ideje  alatt  két  KVK-t  (Győr,  Budapest),  két  vezetőképzőt  (Noszvaj, 
Várgesztes) és szakmailag igen erős Őszi Találkozót (Miskolc) rendeztünk.

Elkezdtük az együttműködést a HÖOK szervezetével, akikkel közösen kívánjuk kidolgozni az 
51/2007-es  és  a  218/2008-as  Kormányrendeletek,  kollégiumokra  vonatkozó  változtatási 
javaslatokat.

A rendezvények
Az  előző  pontban  nagy  vonalakban  említést  tettem  a  szakmai  értelemben  vett 
rendezvényeinkről,  de természetesen ezek mellett  voltak szabadidős programjaink is.  Ezek 
közt említeném meg az Éjszakai Sportkupát, amelyet idén is Veszprémben rendeztünk meg 
(köszönet  érte  a  veszprémi  kollégiumok  hallgatóinak,  illetve  nem utolsó  sorban  Haraszti 
Lászlónak).  Még  2008  novemberében  Balogh  József  elnökségi  tag  kezdeményezésére 
megszerveztük  az  I.  Asztalitenisz  Kupát.  A  nagy  sikerre  való  tekintettel  bevettük  a 
sporteseményt az éves rendezvénytervünkbe.

A visszajelzések szerint az Őszi Találkozó Miskolcon jól sikerült (köszönet érte a miskolci 
kollégáknak, Horváth Ferenc és Sulák László), bár az idő nem volt nagyon kegyes hozzánk, 
de ezt sajnos nem tudjuk befolyásolni.

Köszönettel tartozom az Elnökség tagjainak, a rendezvényeink sikere az áldozatos munkájuk 
eredménye. Mivel a főszervező(k) szinte mindig az Elnökség, illetve az Ellenőrző Bizottság 
tagjaiból  kerülnek  ki,  így  biztos  vagyok  benne,  hogy  nem  lehet  gond  a  közeljövőben  a 
rendezvények terén.

A kommunikáció
A kommunikáció terén sajnos ebben a ciklusban sem voltunk kellőképpen hatékonyak. Az 
iroda költözései  sem mentek  zökkenőmentesen.  Az elektronikus  levelezés  nem mindig  jár 
sikerrel,  hiszen ezek a címek gyakran változhatnak.  Így maradt  az egyetlen olyan eszköz, 
amivel  fenn  tudjuk  tartani  a  kapcsolatot,  ez  pedig  az  írott  alapú  postai  levelezés,  illetve 
emellett a telefonos egyeztetések. Természetesen itt is előfordultak kisebb nézeteltérések, de 
sajnos az emberek nem mindig tudnak tökéletesen véghez vinni dolgokat.



Az  OKM  bizonyos  programjaira  meghívást  kapunk,  ahol  elmondhatjuk  álláspontunkat. 
Valószínűnek tartom, hogy megfelelő stratégiával a médiajelenlétet is lehetne erősíteni, ehhez 
a szakmaiság továbbfejlesztése elengedhetetlen.

A gazdálkodás

A 2008-as évet úgy kezdtük, hogy az OKM a 3 millió forintos 2007-es támogatást 2 millióra 
csökkenti.  Többszöri  tárgyalások  eredményeként  sikerült  megegyeznünk  a  minisztérium 
képviselőivel és ez a támogatás 2,5 millió forintra emelkedett, amit kiegészített a 2,2 milliós 
tagdíjbevétel. A Diákhitel Zrt. támogatása a 2008-as évre is 300 ezer Ft volt.

Az Elnökség alapelve – amelyet  még a 2005-ös évben fogalmaztunk meg – az, hogy csak 
annyi pénzt költsünk el, amennyi a rendelkezésünkre áll (a számlánkon van). Tehát amíg csak 
virtuálisan (ígérettel) van pénzünk, addig azzal sajnos nem számolhatunk. A rendezvények 
költségeit  csak  egy  bizonyos  önrész  megfizetésével  tudjuk  finanszírozni,  ezek  a  teljes 
részvételi díj 30-50%-a.

A jövőre nézve továbbra is probléma, hogy a bevételek felét az OKM támogatása jelenti. A 
szponzori bevételek terén nem volt szerencsés év a 2008-as év sem. Csak a helyi kollégiumok 
kapcsolatai  révén tudtunk elérni  egy-egy kisebb-nagyobb támogatást  (pl.  Red Bull,  Coca-
Cola). Fenntartom azonban, hogy keresni kell ezeket lehetőségeket, hiszen biztosabbá tehetik 
a gazdálkodást, bár a mai gazdasági környezetben kérdéses, hogy a piaci szereplők mennyire 
vevők a civil szervezetek felkéréseire.

Összegzés
Meggyőződésem szerint  a  FEKOSZ vezetésének tevékenysége  eredményes  volt  az  elmúlt 
ciklus alatt,  de természetesen nem szabad figyelmen kívül hagyni a hibákat sem. Alapvető 
céljainkat,  a rendezvények állandósítását,  a tagkollégiumok számának növelését  elértük.  A 
munkát  mindenképpen  folytatni  kell.  Elgondolásainknak  van jövője,  ezt  vissza is  jelzik  a 
rendezvényeink résztvevői. Az anyagi helyzet jelenleg sajnos nem túl rózsás, de azért kell 
dolgoznunk, hogy a jövőben ez változzon. A jó eredmények erősíthetik egymást, a szakmai 
háttér, a hallgatói bázis, a rendezvények sikere tovább fejleszthetők, növelhetők.

A következő Elnökségnek kívánok ehhez kitartó és eredményes munkát.

Budapest, 2009. május 6.

Novák János
      elnök


